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Camilla Kristensen  
Linda Birkebæk Madsen 
Cecilie Larsen Bak (Studerende Aalborg) 
 
 
 
 

Institut for Kemi og Biovidenskab 
Fredrik Bajers Vej 7H 
9220 Aalborg 
Tlf.  9940 9940 
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Kommunikationsmedarbejder 
Camilla Kristensen 
Telefon: 9940 9905 
E-mail: cakr@bio.aau.dk 
 

 

 Dato: 20-12-2017 
 Referent: Camilla Kristensen  

Referat af institutudvalgsmøde den 20. december 2017 kl. 13:00-14:00 
 

Godkendelse af dagsorden:  

• Dagsorden blev godkendt.  
 

Studentertrivsel og undervisning:  

• Proces vedr. studiemiljø v. Niels T. Eriksen 
Instituttet er blevet betinget akkrediteret. Et af forbedringspunkterne var blandt andet studie-
miljøet. Kvalitetssikringsenheden har derfor bedt instituttet om at behandle forbedringsforsla-
gene omkring studiemiljøet i institutudvalget. Resultatet af diskussionen kan ses i vedhæftet 
bilag, som efterfølgende blev sendt til studielederen og lederen af fakultetets uddannelsesse-
kretariat. Jævnfør bilag 1.   
 

Økonomi: 

• Instituttet har afleveret sit budget for år 2018 til fakultet – et budget i balance. For at bringe 
budgettet i balance er der lagt ekstra frikøb ind på 1. mio. kr. til de fastansatte.  Det vil sige, at 
der skal realiseres en indtægt på 1 mio. kr. i løbet af året, enten ved besparelser, flere ind-
tægter eller realisering af det nævnte frikøb. Instituttet er ved indgang til budget 2018 på det 
samme medarbejderniveau, som da instituttet påbegyndte sin omstrukturering i 2013.  
 

Personale: 

• 2 lektorer fra Århus er blevet ansat i Bioteknologi, henholdsvis Peter Kristensen og Anders 
Olsen  

• Den opslåede lektorstilling i Esbjerg er endnu ikke blevet besat. Man overvejer i stedet at op-
slå en adjunktstilling 

• Administrationen ansætter en ny medarbejder Charlotte Elkær Nielsen pr. 1. januar 2018 til 
udfyldelse af den vakante stilling efter Iris Jacobsen.  
 

  

http://personprofil.aau.dk/116839
mailto:cakr@bio.aau.dk
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Siden sidst: 

• HG forventer at instituttet får tildelt akkrediteringen i juni. 
 

Diverse opfølgninger/emner til drøftelse: 

• Evaluering af temadag/seminar om Limfjorden 
o Generelt var der positiv feedback. Institutudvalget kommenterede dog, at man kunne 

overveje at indlægge mere tid til diskussion i programmet og inkludere flere oplæg fra 
interne oplægsholdere. Kommentarerne blev taget til efterretning.  

• International evaluering  
o Jesper Haaning fra Novo Nordisk er blevet forhindret i at deltage i evalueringspanelet. 

I stedet indtræder Peter Punt fra Leiden University og nuværende medlem Ary Hoff-
mann fra University of Melburne har accepteret posten som formand.   

o CaKr udarbejder et program i samarbejde med sektionerne primo 2018, som efterføl-
gende sendes til evalueringspanelet inklusiv en kopi af instituttets strategi og opfølg-
ningen på instituttets handleplan for 2017, årsberetningen og instituttetbrochuren.   

• Sommerseminar 2018  
o Datoen er fastsat og udmeldt: 23. og 24. august 2018 
o Lokation: Scandic Bygholm Park – Horsens 
o Foreløbige forslag til program:  

 Flere sociale aktiviteter 
 Oplæg vedrørende Open edX ved Sergey Kucheryavskiy  
 Oplæg fra hver sektion vedr. laboratoriemetoder 
 Særskilt program for administrationen dag 2 
 Diskussion/udarbejdelse af strategi og handleplan 2018 på baggrund af den in-

ternational evaluering 
 Institutudvalget (VIP) går i tænkeboks angående forslag til International Key 

note speaker  
• Tiltrædelsesforelæsning forår 2018 

o CaKr kontakter nedenstående forskere og aftaler nærmere vedrørende dato.    
 Peter Kristensen (Lektor Bioteknologi) 
 Anders Olsen (Lektor Bioteknologi) 
 Casper Steinmann (Lektor Kemi) 
 Cristiano Varrone (Lektor Bæredygtig Bioteknologi) 
 Martin Holmstrup (20% professor - biologi)  
 Kim Lambertsen Larsen (professor MSO) 
 (Husk videolink til Esbjerg og København) 

• Forslag:  
o Institutudvalget tilslutter sig forslaget omkring Anders Winthers (økonomi) deltagelse 

på institutudvalgsmøderne i henholdsvis marts og oktober for gennemgang af regn-
skab og budget.  

• Instagramprofil + hjemmeside (CaKr)  
o CaKr igangsætter udvikling af Instituttets hjemmeside og instagramprofil 

• Nye mødedatoer i institutudvalget 2018:  
o 8. marts 2018 
o 29. maj 2018 
o 4. oktober 2018 
o 6. december 2018 

• Evt. 
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o Institutudvalget blev enige om at gentage successen med endnu en temadag i efter-
året/vinteren 2018 – følgende forslag blev kort vendt til mødet:  
 Temadag omkring Arktisk Center ved Cino og Torsten (Sektion for Biologi og 

Miljøteknologi) 
 Temadag omkring Vandrensning (tilbagevendende begivenhed – første semi-

nar blev afholdt i 2016)  
 Til info: Morten Lykkegaard Christensen planlægger Nordic Filtration Symposi-

um i august 2018 
 Til info: Jens Laurids Sørensen planlægger Nordic-Baltic Fusarium Seminar i 

april 2018 



Fakultet Evt. kontaktperson fra Instituttet 
[Angives af institutttet, hvis det er 
nødvendigt] 

Involverede skole og studienævn Campus [Evt. bygning samt lokale 
efter behov]

Uddannelse Problemstilling Ønske Tilbagemelding til skole [Angives af 
instituttet]

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

Undervisningslokalerne på FBV 7H er 
for lange i forhold til størrelsen på 
tavler, lærreder og udsyn, således at 
studerende bagerst i lokalet har 
svært ved at følge med i 
undervisningen

De undervisningslokaler, som på FBV 
7H er placeret på  etagerne mod øst, 
er for lange i forhold til loftshøjden, 
så tilhjørerer bagerst i lokalet ikke 
kan følge med i, hvad der står på 
tavler og slides. Lokalerne 
administeres dog af fakultetet. 
Instituttet foreslår at CAS meddeles 
at lokalernes udforming giver 
problemer med udsyn. 
Studiesekretæren forsøger dog at 
skemalægge, så lokalernes kapacitet 
ikke udnyttes fuldt ud.

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

Cykelparkering ved FRB 7H er 
underdimensioneret, der er i  dag ca. 
dobbelt så mange studerende i 
bygningen, som den er 
dimensioneret til

Instituttet foreslår at CAS orienteres 
om at cykelparkeringskapaciteten 
ikke står mål med antallet af 
parkerede cykler

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

Snackautomat i forhallen. 
Muligheden for mad og drikke 
udenfor kantinens arbejdstid vil evt 
kunne medvirke til at fastholde 
studerende længere på universitetet

Instituttet har tidligere meddelt CAS 
ønsket om en snack-automat i 
forhallen i forbindelse med at institut 
og studienævn har udarbejdet et 
idekatalog til 
studiemiljøforbedringer. Det er 
instituttets opfattelse, at CAS har 
vurderet, at dette ikke er muligt, men 
instituttet foreslå, at ønsket 
viderebringes igen til CAS.

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

Installation af skærme i grupperum, 
hvor der ikke findes projektor. Dette 
vil kunne gavne samarbejde i 
grupperne ved digitalt arbejde

Institutrådet var positive overfor 
foreslaget og diskuterer muligheden 
for finansiering  og teknisk udførelse 
på et ledermøde.

Oversigt over uløste problematikker i studiemiljøet (fra skole til institut) 

Institut for Kemi og Biovidenskab

Som opfølgning på identificerede problemer i studiemiljøet, jf. "Procesbeskrivelsen for opfølgning på identificerede udfordringer i studiemiljøet", samler og koordinerer studielederen uløste problematikker og eventuelle øvrige ønsker fra studienævnsformændene og videresender disse til institutterne. 
Institutleder drøfter og behandler de uløste problemer samt øvrige ønsker med institutrådet. Institutleder sender studielederen en status for, hvad instituttet kan og evt. ikke kan imødekomme, eller har fravalgt ift. udfordringer og øvrige ønsker til studiemiljøet. Bringer de uløste problematikker, der henhører 
det fysiske studiemiljø videre til prodekanen. 

Oversigt over uløste problematikker i studiemiljøet (fra skole til institut) 



ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)
Bedre fleksibilitet vedr. booking af 
grupperum

Instituttets  grupperum 
administreres gennem AAUs lokale-
booking system og derfor har 
instituttet fravalgt at gøre yderligere. 

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

Rygning udenfor bygningen er 
generende for en del studerende, 
nogle steder ryges der 
uhensigtsmæssigt nær luftindtag

Instituttet har indført en rygepolitik, 
som forsøger at tilgodese alle, både 
rygere og ikke-rygere

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

Der må gerne laves et tjek om stolene i 
lokalerne fungere som de skal, både om 
sædet sidder lige og om ryglænet kan 
justeres.

Institutter foreslår at CAS meddeles 
ønsket.

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

Det er forbudt ifølge reglerne at tage et 
fast skab, og have det låst når man ikke 
er på uni. Dette ønskes håndhævet lidt 
mere.’ 

Instituttet har godt og vel fordoblet 
antallet af skabe i E2017 og indført, at 
alle skabe tømmes hvert år. De 
studerende meddeles gennem Moodle, 
at de ikke har ret til et fast skab.  

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)
Tekøkkenet i stueetagen mangler meget 
inventar. 

Studerende skal selv medbringe bestik 
og andet inventar, de ønsker at benytte i 
te-køkkenerne på FBV 7H. Dette 
meddeles studerende gennem Moodle.

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)
Drejeslikmaskinen (slikmaskinen) ved 
den nærmeste kantine har levende 
myrer. 

Instituttet gør ikke videre ved denne sag. 
Det drejer sig om en maskine i en 
kantine udenfor instituttets område. 
Instituttets foreslår at problemet 
meddeles til CAS

ENG SES, KMB-SN Aalborg, Strandvejen KMB-uddannelser i Aalborg (Strandvejen)

We are at this semester, 19 people 
sharing 3 group rooms. It works okay for 
the most of us, can get a bit loud 
though. Maybe there should be a 
possibility to hang the blackboards on 
both walls in the shared rooms. 

Instituttet er positive overfor, at der 
ophænges yderlige tavler, hvis det er 
muligt. Da de nævnte rum administerers 
af 1. studieår foreslår instituttet at 
ønsket meddeles til CAS

ENG SES, KMB-SN Aalborg, Strandvejen KMB-uddannelser i Aalborg (Strandvejen)

The inventory (chairs, tables and so on) 
are fine. The ventilation system is bad, 
you need to open windows or doors to 
get fresh air. 

Instituttets foreslår at CAS orienteres om 
problemerne.

Instituttets foreslår at CAS orienteres om 
problemerne.

Skift af skraldespand er for sjældent – 
giver lugtproblemer i grupperummene. 
Giv evt. de studerende en vejledning i 
hvordan man tømmer dem og får nye 
poser. B377 har problemer med varme – 
der er koldt. Der kommer ikke varme på 
radiatorerne. Mangel på toiletpapir i en 
periode på B300-gangen. Strømmen går 
stadig dagligt i området og der er for få 
elstik.

ENG SES, KMB-SN Aalborg, Strandvejen KMB-uddannelser i Aalborg (Strandvejen)



ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

En generel kommentar fra de 
studerende har været, at der 
mangler mere studentermiljø 
på FRBV 7H (SNF angiver, at det 
allerede er velkendt i instituttet og 
CAS).

Studienævn og institut har i 2016 
udarbejdet og overdraget CAS et 
idekatalog til studiemiljøforbedringer på 
FBV 7H og  efterfølgne aftalt 
igangsættelse af en række initiativer, 
som er påbegyndt i E2017. Det vurderes, 
at de igangværende forbedringer skal 
afsluttes inden det besluttes, om der 
skal ske yderligere tiltag

ENG SES, KMB-SN Aalborg, FBV 7H KMB-uddannelser i Aalborg (FBV 7H)

Encountered some challenges in 
regard to the facilities as both 
Bioscience and Civil Engineering 
buildings were/are still facing 
completion issues in 
student/research laboratories and 
study/lecture rooms but solutions 
were found for completion of 
experimental work (SNF angiver, at 
det allerede er velkendt i instituttet). 

Nybygning og ibrugtagelse af både FBV 
7H og B og A's nye bygning har været 
plaget af fejl og forsinkelser, hvorfor det 
ikke har været muligt af friholde de 
studerende for ulemper i flyttefaserne. I 
det nævnte tilfælde blev B og A 
laboratorier opsagt inden deres nye var 
klar, og derfor blev der på FBV 7H lavet 
midlertidige laboratorieopstillinger for 1. 
sem. på cand polyt uddenelsen i 
Miljøteknik. Denne uddannelse er i dag 
overført til B og A, som også har fået 
adgang til egne laboratorier. Derfor gør 
gøres ikke yderligere. 
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